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Spørgsmål 

Kan ministeren oplyse, om det vil være muligt at sikre en længere overgangsperiode og 

indkøringsperiode af affaldsafgiften, så det bliver muligt gennem den igangværende tek-

nologiudvikling at udvikle ny teknik og nye maskiner til behandling af affaldet, der gør det 

muligt at genvinde en endnu større andel af affaldet, end man allerede gør i dag, hvilket er 

nødvendigt for at mindske afgiftsbelastningen? 

 

Svar 

Afgiftsfritagelsen for deponering af farligt affald er ophævet efter en overgangsordning 

med reduceret afgift på 160 kr./ton i 2012-2014 til fuld afgift på 475 kr./ton fra og med 

1. januar 2015.  

 

Der er ikke nogen miljømæssig begrundelse for, at farligt affald afgiftsmæssigt skal be-

handles mere fordelagtigt end andet affald. Derfor vil en afgiftsmæssig lempelse alene for 

farligt affald ikke være i overensstemmelse med EU-retten. 

 

En forlængelse af den udløbne overgangsordning vil udgøre en særlig lempelse for farligt 

affald, hvilket vil kræve EU-Kommissionens godkendelse efter statsstøttereglerne. På 

baggrund af ovenstående vurderes det som vanskeligt at opnå en sådan godkendelse.  

 

Henset hertil finder jeg ikke grundlag for at genindføre den udløbne overgangsordning.   

 

I øvrigt henvises til mit svar på SAU alm. del spørgsmål 522.   
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